
DPr-BRM-II.0012.2.3.2025          Protokół Nr 16/V/2024 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 20 maja 2025 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   7 radnych 

obecnych   -   7 radnych 

nieobecnych   -   0 radnych   

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 15/III/2025 z dnia 11 marca 2025 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 99/2025. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 100/2025. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Polityki rozwoju edukacji Miasta 

Łodzi 2030+ – druk nr 78/2025. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Filii nr 1 Pałacu Młodzieży  

im. Juliana Tuwima w Łodzi przy al. ks. kard. Stefana Wyszyńskiego 86 – druk nr 

81/2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Specjalnej 

Przysposabiającej do Pracy wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego nr 6 im. mjr. Hieronima Baranowskiego w Łodzi przy ul. Dziewanny 

24 i nadania statutu – druk nr 82/2025. 

8. Zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2024 

– druk nr 59/2025 w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji. 
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9. Zapoznanie się z Informacją o stanie mienia komunalnego za okres od 01.01.2024- 

31.12.2024 – druk nr 60/2025. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości  

i po stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek 

obrad.  

 

Poinformował, że do Komisji skierowano: 

- autopoprawkę do druku nr 99/2025 i autopoprawkę do druku nr 100/2025, zaproponował 

omówić je wraz z drukami podstawowymi. 

- projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę 

na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych placówek 

zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza miejscem 

stałego zamieszkania, prowadzonych przez Miasto Łódź i dokumentów niezbędnych do ich 

potwierdzenia oraz przyznania kryteriom określonej liczby punktów – druk nr 106/2025. 

 zaproponował wprowadzić go w pkt 6a. 

 

Uwag nie zgłoszono.  

Porządek po zmianach: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 15/III/2025 z dnia 11 marca 2025 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 99/2025 wraz z autopoprawką. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 100/2025 wraz  

z autopoprawką. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Polityki rozwoju edukacji Miasta 

Łodzi 2030+ – druk nr 78/2025. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Filii nr 1 Pałacu Młodzieży im. 

Juliana Tuwima w Łodzi przy al. ks. kard. Stefana Wyszyńskiego 86 – druk nr 

81/2025. 

6a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów 

branych pod uwagę na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 

placówek zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki 

poza miejscem stałego zamieszkania, prowadzonych przez Miasto Łódź i dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia oraz przyznania kryteriom określonej liczby punktów 

– druk nr 106/2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Specjalnej 

Przysposabiającej do Pracy wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego nr 6 im. mjr. Hieronima Baranowskiego w Łodzi przy ul. Dziewanny 

24 i nadania statutu – druk nr 82/2025. 

8. Zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2024 

– druk nr 59/2025 w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji. 

9. Zapoznanie się z Informacją o stanie mienia komunalnego za okres od 01.01.2024- 

31.12.2024 – druk nr 60/2025. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 15/III/2025 z dnia 11 marca 2025 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został 

przesłany drogą elektroniczną. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 15/III/2025 z dnia 11 marca r. przez aklamację. 

 

Ad pkt 3.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 99/2025 wraz z autopoprawką. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekty uchwały wraz  

z autopoprawkami. 

 

Faza pytań i dyskusji. 
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Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „pytanie do dyrekcji Wydziału Edukacji 

kwota 841 000 zł na modernizację budynku infrastruktury w szkołach i placówkach 

oświatowych na terenie miasta, to mamy na co?” 

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Radosław Gwadera: „to są zadania, które 

mają, taki charakter rozłożony na lata i tutaj obejmuje ta kwota 841 005 placówek. Szkoła 

Podstawowa nr 166 to jest kontynuacja modernizacji sali gimnastycznej, Szkoła 

Podstawowa nr 125 tam dokonujemy kolejnego etapu izolacji fundamentów na sali 

gimnastycznej, poniżej takiego poziomu gruntu i tam wykonujemy izolację, w XI Liceum 

Ogólnokształcącym dokonujemy modernizacji klatki schodowej, co też wynika z zaleceń 

instytucji zewnętrznych, Zespół Przedszkoli Miejskich nr 5 to też modernizacja związana  

z dostosowaniem pomieszczeń do ochrony przeciwpożarowej i piątą jednostką jest Szkoła 

Podstawowa nr 2 i tam jest remont parkietów.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „jeszcze jedno pytanie co za 2 200 zł 

chcecie naprawiać na Orliku?” 

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Radosław Gwadera: „chodzi o to, że abyśmy 

mogli naprawiać Orlik, to on ma określony rozdział klasyfikacji budżetowej i to jest Rozdział 

926.01 i przenosimy środki z rozdziału 801.95 i po prostu przenosząc pomiędzy działami tak 

naprawdę, bo nie rozdziałami, przenosząc pomiędzy działami 801 a 926 musimy uzyskać 

akceptację już państwa radnych.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2025 rok – druk nr 99/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 99/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 4.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 100/2025 wraz  

z autopoprawką. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekty uchwały wraz  

z autopoprawkami. 

 

Faza pytań i dyskusji. 
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Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 - druk nr 100/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 - druk nr 

100/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Polityki rozwoju 

edukacji Miasta Łodzi 2030+ – druk nr 78/2025. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „przyjęcie Polityki rozwoju edukacji 

miasta Łodzi 2032 na naszej komisji już był przedstawiany. W międzyczasie odbyły się 

konsultacje, dyskusje i prosiłbym, żebyśmy się skupili bardziej na wynikach tych 

konsultacjach, na tym jakie  są wnioski niż żeby po raz kolejny mówić o tym projekcie. 

Co się zmieniło od tamtego czasu do dzisiaj.”  

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „faktycznie w grudniu 

omawialiśmy założenia do projektu dokumentu operacyjnego, wykonawczego względem 

Strategii Rozwoju miasta Łodzi, czyli naszej polityki edukacyjnej. Mówiliśmy o założeniach  

o programach, o celach, które ta polityka ma realizować i informowałam państwa, że tak 

naprawdę ukończyliśmy wówczas proces konsultacji do tego dokumentu. Powiem tak, 

wypełniliśmy wymagania dotyczące konsultacji polityki w szerszym zakresie, niż nakładają 

wprost na nas przepisy prawa, ponieważ bardzo zależało nam na tym, żeby usłyszeć głos 

młodzieży, czyli młodych mieszkańców naszego miasta, dla których ta edukacja jest rzeczą, 

której doświadczają na co dzień. Zależało nam bardzo na tym, żebyśmy mogli uwzględnić 

głos kadry naszych placówek oświatowych i w tym celu prowadziliśmy również badania 

ankietowe. Pokusiliśmy się o to, żeby zapytać mieszkańców nie tylko w trakcie spotkań 

konsultacyjnych w Biurze Aktywności Miejskiej przy ul. Tuwima, ale również prowadziliśmy 

badania ankietowe wśród rodziców. Pytania, na których się koncentrowaliśmy, dotyczyły 

tego, jak właściwie mieszkańcy miasta, zarówno młodzież jak i rodzice, jak i pracownicy 

naszych placówek, rozumieją taką rzecz, do której odwołuje się strategia i z niej wynika ten 

cel nadrzędny, do którego osiągnięcia dążymy, czyli szkoła silna, ponieważ Łódź 

upatrujemy jako to miasto, które ma takie dążenie szczytne i chciało być właśnie miastem 
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postrzeganym jako miasto silne, co dla nas, tak naprawdę, przekłada się na funkcjonowanie 

placówek oświatowych, od których oczekiwalibyśmy tego, że będą placówkami odpornymi 

na sytuacje kryzysowe, będą placówkami, które mierzą się z sukcesem z wyzwaniami 

naszych czasów, a jednocześnie są w stanie przygotowywać najmłodsze pokolenia łodzian 

do tego, żeby chociażby mogli wstąpić na rynek pracy, żeby mogli być ludźmi szczęśliwymi, 

spełnionymi, bo to nam wyszło również w naszych badaniach, tego oczekują od nas 

chociażby rodzice, czyli również istotna część mieszkańców miasta. Muszę z przyjemnością 

i z dużą satysfakcją stwierdził, że proces konsultacji przebiegał bez zakłóceń. Myśmy nie 

zostali niczym zaskoczeni przez mieszkańców, aczkolwiek pojawiły się takie głosy, które 

raczej służyły temu, żebyśmy doprecyzowali, co tak naprawdę rozumiemy wśród tych 

programów operacyjnych, które przyjmujemy za zadania do realizacji. Faktycznie 

mieszkańcy podkreślali wagę i istotność chociażby takich elementów, które pojawiają się  

w naszej polityce, jak to, że szkoły zawodowe powinny nie zniknąć z pola naszego 

zainteresowania, albowiem nie ma w tej chwili myślenia żadnego i przestrzeni do tego, 

żebyśmy myśleli o konkurencji, konkurowaniu na rynku pracy czy na zatrzymaniu kolejnych 

pokoleń młodych łodzian w mieście, jeśli nasze szkoły nie będą w stanie stworzyć 

adekwatnej, atrakcyjnej, odpowiadającej na potrzeby rynku pracy oferty edukacyjnej.  

Z dużym zainteresowaniem znalazło się takie działanie, które adresowane jest do dzieci, 

które borykają się z tym, że mają specjalne potrzeby edukacyjne i myśmy tutaj wyszli 

naprzeciw temu oczekiwaniu programując takie działanie, które skupi się w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno Wychowawczym przy ul. Dziewanny. Myślę, że wszystkim państwu znany 

jest dorobek tej specjalistycznej placówki, gdzie zwłaszcza dzieci z niepełnosprawnościami, 

będą mogły szeroko z takiego poradnictwa i procesu konsultacji korzystać.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „wejdę w słowo, zrobimy kolejną 

wjazdową komisję na ul. Dziewanny żeby pokazać, jak ten ośrodek wygląda, bo naprawdę 

warto tam pojechać i zobaczyć.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „mieszkańcy, a w dużej 

mierze młodzież, zwracali nam uwagę na to, że nie wyobrażają sobie działań prowadzonych 

w naszych placówkach oświatowych, które nie koncentrowałyby się na zagadnieniu bardzo 

ważnym dla młodego pokolenia, czyli klimatycznym, a w naszym rozumieniu działaniom, 

które służą zaszczepianiu idei ekologii, dbałości o zrównoważony rozwój, stan naszego 

środowiska i to jest rzecz, o której młodzież chce rozmawiać, chce dyskutować i chce, 

żebyśmy sami adresowali takie działania zaczynając już od tych najmłodszych, czyli od 

przedszkolaków, aż po szkoły ponadpodstawowe. 
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Tak jak mówiłam, nie spotkaliśmy się z żadnymi głosami krytycznymi. Nie spotkaliśmy się  

z informacją, która by nam pokazywała, że jakiegoś zadania, istotnego z punktu widzenia 

łodzian, nie ujęliśmy w tej polityce. Ja tylko chciałam państwu przypomnieć, abyście zwrócili 

uwagę na to, że tak naprawdę polityka to jest dokument wykonawczy w stosunku do 

strategii, w związku z tym my planujemy takie zadania, które są możliwe do podjęcia, do 

zrealizowania, do wdrożenia przy uwzględnieniu specyfiki poszczególnych typów i rodzajów 

placówek oświatowych, ich możliwości organizacyjnych i oczywiście obowiązujących w tym 

zakresie przepisu prawa. 

Czyli to są te ramy, w których my się poruszamy, myśląc o tym, że chcemy przygotować 

odpowiednio politykę edukacyjną.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ja potwierdzę, brałem udział w tych 

konsultacjach, tak samo miałem okazję wysłuchać, co mają do powiedzenia osoby  

z zewnątrz.” 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Marcin Buchali: „chciałbym zapytać, jaka strategia wcześniej obowiązywała? 

Jaka obowiązuje? Bo to jest strategia 2030 plus tak, czyli ona powinna obowiązywać od 

2030 roku. Dobrze rozumiem?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „w tej chwili odwołujemy 

się do strategii, która była przyjęta jeszcze w 2021 roku i to była strategia dla Łodzi 2030+” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „jeśli myślimy o polityce edukacji, czyli  

o tym dokumencie wykonawczym, ona też była z plusem, była, do danego roku plus, więc 

kontynuowaliśmy proces, który był rozwinięty we wcześniejszej strategii.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czyli w roku 2021 przyjęliśmy Strategię 2030+ to chciałbym 

zapytać, od tego 2021 roku, a mamy 2025, jak wygląda realizacja tej strategii? To znaczy, 

ile udało się zrobić? Czy już jakaś ewaluacja została poczyniona, czy ona jest co roku? Jaki 

etap z tej strategii został zrealizowany? Bo ja rozumiem, że to jest bardzo szeroko w 2021 

roku ją przyjmowaliśmy do 2030 +, czyli do którego roku była ta strategia przygotowana?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „miasto jest zbiorczo rozliczane  

z realizacji strategii, z tego co wiem, to normalnie są sprawozdania z realizacji, czyli są 

czynione w ogóle sprawozdania z realizacji, w tym się wpisuje polityka oświatowa, więc jeśli 

mielibyśmy podsumować, jak gdyby wcześniejszy model polityki, bo polityka jest tak jak 

powiedziała pani dyrektor, dokumentem wykonawczym do strategii miasta, czyli mamy 

strategię miasta i mamy politykę. W związku z czym normalnie funkcjonuje w mieście ten 
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model sprawozdawczy, bo też rzeczywiście tą wcześniejszą też politykę, ale też i pod 

strategię całego miasta. I z tego co wiem ...” 

Radny p. Marcin Buchali: „pan dyrektor ma taką tendencję trochę do zamydlania pewnych 

pytań, które dla mnie są bardzo proste, to znaczy ja pytam ile z tej strategii, która została 

przedstawiona, przyjęta w 2021 roku, udało się zrealizować tych treści programowych tej 

wartości, która zawierała strategię? Ile się udało tego zrealizować?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „chwila, jakiej strategii?” 

Radny p. Marcin Buchali: „tej, którą przyjmowaliśmy w 2021 roku.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „to jest strategia miasta.” 

Radny p. Marcin Buchali: „rozumiem, ale jest tam polityka edukacyjna? Zadałem pierwsze 

pytanie, jaka strategia obowiązywała do momentu przyjęcia tego, co dzisiaj przyjmujemy?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „to jeszcze raz: jest Strategia Miasta  

i dokumenty wykonawcze do strategii miasta czyli polityki, w tym polityka oświatowa.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czyli nie było takiego odrębnego dokumentu?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „od przyjęcia Strategii do tego 

momentu, który teraz jest, to był ten czas, żeby każdy mógł właśnie w oparciu o rozmowy, 

konsultacje o współpracy z uniwersytetami przyjąć politykę.” 

Radny p. Marcin Buchali: „każdy, czyli kto?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „każda z komórek, która do tej pory 

dysponowała taką polityką wykonawczą, czyli zdrowie przyjęło swoje, sport swoje, teraz 

przyszedł czas na edukację, ponieważ jesteśmy dosyć dużym wycinkiem i dotyczy to dosyć 

dużej grupy osób proces tworzenia był wielokrotnie dłużej rozłożony w czasie i był  

zawracany, ponieważ uczestniczyła w tym nie tylko strona miasta, ale też Uniwersytet, czyli 

osoby, które de facto uczestniczyły w tym procesie, żeby były to osoby właśnie postronne  

i żeby nie było jakby też takiego udziału, tylko jednostronnego miasta. Czyli na politykę było  

złożonych wiele różnych czynników, w tym ten czynnik taki diagnostyczny, badawczy, który 

ostatecznie pozwolił opracować model, który właśnie wymagał konsultacji, czyli musiał być 

też rozłożony w czasie i teraz jest przyjmowane przez państwa radnych w postaci już 

gotowego dokumentu z opcją realizacji do 2030 roku plus, czyli być może znowu ten czas 

będzie założony troszeczkę z zapasem celem wypracowania nowego, a być może jeszcze 

wcześniej, bo może się okazać, że rzeczywistość się zmieni, do tego czasu okresu 

realizacji.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czy środki w Wieloletniej Prognozie Finansowej zostały 

zabezpieczone na realizację tej całej strategii? Czy dziś mamy ośrodki zabezpieczone na 

realizację tych poszczególnych rzeczy, które zawarte są w strategii?”  
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Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „tak jak powiedziałem, polityka jest 

dokumentem i to co powiedziała pani dyrektor: jest dokumentem ogólnym, które nie zawiera 

w sobie doprecyzowanych szczegółowych działań, które bezpośrednio muszą być, jak 

gdyby zapisane na starcie Wieloletniej Prognozie Finansowej. Czyli może się okazać, że 

będziemy myśleć o rozwoju kwestii związanej z technologią, bo jednym z takich elementów 

jest oczywiście technologia i informatyzacja, wydawać by się mogło, że jest już 

niepotrzebna, a jednak rozwój tej technologii czyli AI wpływa na tą oświatę, w związku  

z czym ciężko teraz powiedzieć, że wymieniamy komputery, za takie pieniądze, ponieważ 

być może będziemy myśleć o programach, więc polityka ma bardziej kierunki niż 

zabudżetowane i zakontraktowane środki z uwagi na to, że np. w ramach takiej polityki 

możemy zrealizować 10 programów, ale możemy zrealizować jeden, ale duży.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czyli może się zdarzyć tak, że dzisiaj przyjmujemy z tego, co ja 

teraz zrozumiałam pana dyrektora, mówię hipotetycznie to co pan dyrektor przed chwilą 

powiedział, że ten dokument, który dzisiaj przyjmujemy, może być zrealizowany tak 

naprawdę w kilku procentach, a nie na przykład w stu.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „i stąd jest to nasze, sprawozdanie czy 

rozliczanie się z tytułu realizacji.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czyli może zdarzyć się tak, ja nie mówię, że się zdarzy, będę 

trzymał kciuki, aby 100% było realizacji, ale chodzi mi o to, że może się zdarzyć tak, że te 

kierunki, które są obrane dzisiaj, może się zdarzyć, że no jakby wiele z nich nie zostanie 

zrealizowanych. Ja rozumiem, że będą wpływały na to czynniki zewnętrzne, o których pan 

dyrektor powiedział: rozwój technologii, jak to będzie postrzegany, ale na dzisiaj można 

założyć, że nie wszystko zostanie zrealizowane, te kierunki, które dzisiaj obieramy ten 

dokument, który dzisiaj przyjmujemy.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „uzupełniając, 17 listopada 2021 roku, 

w poprzedniej kadencji jeszcze, przyjęliśmy Strategię Rozwoju Miasta 2030 , gdzie były 

zakładane te polityki wszystkie, o których tutaj mówił pan dyrektor czyli edukacja, sport, 

zdrowie i tak dalej, każdy tam miał wyznaczone swoje kierunki. W tym czasie poszczególne 

wydziały pracowały nad przyjęciem wytycznych, czyli tego, co dzisiaj przyjmujemy, czyli tej 

polityki rozwoju edukacji z 2030+, gdzie na bazie naszych wcześniejszych doświadczeń, 

gdzie już wprowadzaliśmy pewne rozwiązania wskazane w tej strategii, typu praca  

z młodymi ludźmi w zakresie psychologii, ekologii, zdrowotnej, wprowadzanie na  

ul. Dziewanny rozwiązań skierowanych do osób  potrzebujących pomocy. W tej chwili 

utworzony został dokument i może się zdarzyć, że coś nie będzie z niego zrealizowane. 

Oczywiście zakładamy, że chcielibyśmy wszystko na bazie tych konsultacji, rozmów z 
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rodzicami, z uczniami, z nauczycielami ze studentami, z uczelniami, którzy wskazywali 

potrzebne kierunki, które będą uzupełnieniem podstawy programowej, bo my w program nie 

ingeruje, tylko proponujemy jako Łódź własne dodatkowe rozwiązania tego typu, jak 

chociażby ten projekt Młodziaki realizowany z uczniami szkół średnich, ale oprócz tego jest 

program SOW-y, czyli szkoła odporna i wspierająca, gdzie szkolimy personel 

niepedagogiczny, pedagogiczny czyli wkładamy w tą strategię te elementy, które 

chcielibyśmy, żeby tworzyły edukację łódzką, inną niż w innych miastach, czyli żeby była 

bardziej przyjazna, otwarta i pomocna dla tych, którzy takiej pomocy potrzebują. Chciałby, 

to mówię otwarcie, żeby wszystko, co tam założyliśmy, udało się zrobić. I mamy na to czas. 

De facto część rzeczy jest już robiona, a część będziemy dopiero wprowadzać i ja mam 

nadzieję, że tu dzięki wsparciu między innymi nas jako Komisji Edukacji i Wydziałowi 

Edukacji, uda się to wprowadzić tak, abyśmy mogli, nie wiem, za rok, zapewne poproszę 

Wydział Edukacji, aby powiedział, co udało się zrobić. I tak co roku będziemy podpytywać, 

czy coś tam się udało zrobić, czy nie, niezależnie od tego, czy będzie to robiło miasto czy 

nie, no to my jako Komisja Edukacji będziemy monitorowali. Startujemy z nią, myślę za rok 

w momencie, kiedy będziemy mieli znowu Sprawozdanie z wykonania budżetu i możemy 

poprosić, żeby na komisję taką informację Wydział Edukacji nam przedstawił, co udało się 

zrobić z tej założonej strategii.  

I ja tak to widzę. Oczywiście może się zdarzyć, że coś nie będzie zrobione, ale to żyjemy w 

takim czasie, że tu trzeba być elastycznym, być może będziemy musieli ją zmieniać, bo się 

okaże, że coś się nagle zmieniło. Ja to zawsze podaję przykład 10 czy 12 lat, czy 15 lat 

temu zawód finansista, bankier to był taki, że było dużo pracy w bankowości, a w tej chwili 

nie ma tej pracy. W tej chwili robi się problem z informatykami, bo jest coraz mniej pracy dla 

informatyków. Dlatego musimy być elastyczni. Po to jest ta strategia w ten, a nie inny 

sposób przedstawiona. 

Radny p. Marcin Buchali: „ja o ten proces konsultacyjny chciałbym zapytać, bo rozumiem, 

że konsultacje odbywały się tylko teraz?” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „od grudnia tak jak my, mieliśmy naszą 

Komisję, gdzie też nasza komisja była wpisana w taki element konsultacyjny, przedstawiono 

całą strategię od deski do deski i można było zadawać pytania, zgłaszać sugestie. Tak 

samo było to konsultowane z innymi osobami, które są zainteresowane.” 

Radny p. Marcin Buchali: „a ile z tych konsultacji tych wniosków teraz od grudnia jakby 

zostało naniesionych tak jeżeli chodzi o korektę, uznanych i dołączonych do tej strategii?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „żaden z tych wniosków, 

które były zgłoszone podczas konsultacji z mieszkańcami, nie wprowadzał takich zmian  
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i takich uwag, które powodowałyby konieczność korygowania już samych zapisów  

w polityce. Zmieściliśmy się w oczekiwaniach mieszkańców.” 

Radny p. Marcin Buchali: „a dlaczego tego etapu konsultacji nie było w momencie 

przygotowywania strategii, czyli żeby obrać te kierunki, to nie warto było zrobić jakiś okrągły 

stół i porozmawiać?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „tu też był zaangażowany Uniwersytet 

i środowisko w postaci nauczycieli i rodziców, bo zależało nam na tym, żeby np. rodzice 

brali w procesie udział. I np. z  takich refleksji rodziców słowo silna budziło skrajne emocje, 

co to znaczy, że jest szkoła silna? Wywiązała się żywa dyskusja i na przykład pojawiła się 

kwestia tego typu, że rodzice chcą szkoły, która wspomaga, która de facto jest koło rodzica, 

która jest z rodzicem, a więc ten proces był tworzony, jak gdyby ten model tych 4 filarów 

….” 

Radny p. Marcin Buchali: „przepraszam, to o czym pan mówi teraz to było na etapie od 

grudnia?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „nie to było wcześniej, bo przecież od 

2022 roku była strategia przyjęta.” 

Radny p. Marcin Buchali: „właśnie chciałem zapytać, jak wyglądał ten etap konsultacyjny 

od samego początku? Kto brał w nim udział?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „powiedziałem: nauczyciele, rodzice, 

w proces ankietowania był zaangażowany Uniwersytet Łódzki Wydział Nauk o Wychowaniu, 

który jest bezpośrednio związany z oświatą i to, co było skierowane, jakby wykreowane 

przez pryzmat tych ankietowych badań, to znalazło dzwierciedlenie właśnie w konstrukcji 4 

filarów i 7 programów. Dyrektorzy też byli informowani, bo też środowisko dyrektorskie było 

informowane, była przedstawiana wariantowość, bo to nie była jedna strategia tylko tam 

było jak gdyby tych elementów więcej, ona była jakby mniejsza znaczy, któryś dyrektor 

stwierdził słusznie, już nie pamiętam który, że czasami za dużo nie znaczy lepiej, czyli 

czasami lepiej postawić na jakość, a nie na ilość. W związku z czym też była rada 

konsultacyjna, poddawane były te elementy weryfikacji, no i to wszystko się jak gdyby 

ostatecznie skrystalizowało na politykę, która na początku była większa, a teraz jest 

dopasowana właśnie na miarę zmieniających się potrzeb.” 

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Radosław Gwadera: „ja tylko jeszcze bym 

dodał w kwestii budżetowania, bo tutaj pan radny powiedział o tym, czy te środki są 

zabezpieczone, ale to się dzieje, to jest w procesie, więc mając kierunki to tak namacalnie, 

dzisiaj przyjmujemy te projekty unijne, które wchodzą do bieżącego budżetu i do wieloletniej 

prognozy finansowej i to właśnie już między innymi ratujemy te cele operacyjne polityki jak 
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poprawa jakości zasobu i usług edukacyjnych, wyposażenia szkół. Więc to się tak na 

bieżąco dzieje.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „i można dzisiaj już nawet 

znaleźć taki przykład, chociażby planując doskonalenie kadry pedagogicznej, tak jest to 

jedno z naszych statutowych działań narzuconych nam przez prawo, natomiast ono się jak 

najbardziej wpisuje również te kierunki i wytyczne, które z punktu widzenia 

polityki oświatowej są absolutnym priorytetem”. 

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Polityki rozwoju edukacji Miasta Łodzi 

2030+ – druk nr 78/2025. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Polityki rozwoju edukacji Miasta Łodzi 2030+ – druk nr 78/2025. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Filii nr 1 Pałacu 

Młodzieży im. Juliana Tuwima w Łodzi przy al. ks. kard. Stefana Wyszyńskiego 86 

 – druk nr 81/2025. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a co to jest za lokal?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „kamienica rewitalizowana 

w ramach obszarowej rewitalizacji miasta. Przewidziane tam są tak zwane funkcje 

społeczne, które się pięknie wpisują w działalność statutową pałacu i mam nadzieję, że 

służyć będą wielu mieszkańcom.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „i to przejął już Pałac Młodzieży?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „tak.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „to na jednej z najbliższej komisji, 

chciałbym żebyśmy to zobaczyli, chętnie byśmy tam podeszli i zobaczyli.” 
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Radny p. Damian Raczkowski: „istnieje taki dokument bardzo dawny Rady Miejskiej 

uchwała intencyjna, która miała przenieść popiersie Juliana Tuwima, które stoi niestety 

teraz zapuszczone, zastawione małpkami, butelkami po alkoholu, na ul. Moniuszki. Była 

decyzja o rekomendacji przeniesienia go pod Pałac Młodzieży na ul. Wyszyńskiego. Nie 

wiem czemu od x lat to się nie wydarzyło, jakby nie wnikam w to, natomiast korzystając  

z okazji, że będziemy mieli tu filię Pałacu Młodzieży im. Juliana Tuwima to może 

zabralibyśmy i przynieślibyśmy to popiersie. Oczywiście, na razie tylko przypominam o tym, 

że jest takie zjawisko i nawet łodzianie do mnie o tym piszą i faktycznie po weekendzie,  

a nawet w środku tygodnia, to popiersie, które tam stoi, bardzo duże, zresztą bardzo ładne, 

ufundowane chyba przez łodzian, nie jest w przychylnym miejscu, a tutaj być może to 

podwórko zrewitalizowane byłoby idealnym miejscem. Więc tylko tak przypominam, że jest 

taki temat i może jak już będziemy na miejscu też to byśmy się zastanowili czy tego nie 

przynieść.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „to, co my możemy zrobić 

to na pewno sprawdzimy warunki, dlatego że jeśli dobrze kojarzę wygląd tego podwórza 

przy ul. Piotrkowskiej 115 to tam jest sporo takiej drobnej architektury z ławkami i musimy 

sprawdzić czy jest taka możliwość.” 

Radny p. Damian Raczkowski: „jakby dałoby się postawić to wtedy byśmy je zabrali, bo 

ono stoi (nie wiem czy kojarzycie) za Grand Hotelem, przy IMCE i po prostu służy jako 

stojak do alkoholu.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „sprawdzimy, bo tutaj jest 

naprawdę sporo elementów tych architektonicznych, także nie wiem czy jest taka 

możliwość.” 

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Filii nr 1 Pałacu Młodzieży im. 

Juliana Tuwima w Łodzi przy al. ks. kard. Stefana Wyszyńskiego 86 – druk nr 81/2025. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia Filii 

nr 1 Pałacu Młodzieży im. Juliana Tuwima w Łodzi przy al. ks. kard. Stefana Wyszyńskiego 

86 – druk nr 81/2025. 
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Ad pkt 6a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

kryteriów branych pod uwagę na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do 

publicznych placówek zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie 

pobierania nauki poza miejscem stałego zamieszkania, prowadzonych przez Miasto 

Łódź i dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia oraz przyznania kryteriom 

określonej liczby punktów – druk nr 106/2025. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów 

branych pod uwagę na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 

placówek zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza 

miejscem stałego zamieszkania, prowadzonych przez Miasto Łódź i dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia oraz przyznania kryteriom określonej liczby punktów – 

druk nr 106/2025. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę na pierwszym etapie postępowania 

rekrutacyjnego do publicznych placówek zapewniających opiekę i wychowanie uczniom  

w okresie pobierania nauki poza miejscem stałego zamieszkania, prowadzonych przez 

Miasto Łódź i dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia oraz przyznania kryteriom 

określonej liczby punktów – druk nr 106/2025. 

 

Ad pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Specjalnej 

Przysposabiającej do Pracy wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno 

- Wychowawczego nr 6 im. mjr. Hieronima Baranowskiego w Łodzi przy  

ul. Dziewanny 24 i nadania statutu – druk nr 82/2025. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk przedstawiła projekt 

uchwały. 
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Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej 

do Pracy wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego nr 6 im. 

mjr. Hieronima Baranowskiego w Łodzi przy ul. Dziewanny 24 i nadania statutu – druk nr 

82/2025. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka 

Szkolno - Wychowawczego nr 6 im. mjr. Hieronima Baranowskiego w Łodzi przy  

ul. Dziewanny 24 i nadania statutu – druk nr 82/2025. 

 

Ad pkt 8. Zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2024 

– druk nr 59/2025 w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji. 

Wydział Sportu  

Kierownik Oddziału Kultury Fizycznej w Wydziale Sportu p. Anna Świerkocka 

przedstawiła sprawozdanie w zakresie Wydziału Sportu (str. od nr 167 do nr 169, od nr 483 

do nr 485, od nr 666 do nr 671). Informacja w formie papierowej stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Biuro Energetyki i Jakości Powietrza 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk przedstawił 

sprawozdanie w zakresie Biura Energetyki i Jakości Powietrza: „(str. 550) wydatki 

majątkowe - montaż instalacji fotowoltaicznych w placówkach gminnych miasta Łodzi  

– kwota 790 992 zł realizacja 100% oraz racjonalizacja zużycia energii w budynkach 

użyteczności publicznej – w budynkach edukacyjnych. 

W 2024 r – 20 instalacji. Ogólna kwota to  2 400 000 zł, z czego 790 000 zł pochodziło  

z dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w formie pożyczki  

i dotacji. 
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Pozostałe zadania w ramach racjonalizacji zużycia energii w budynkach to była 

modernizacja oświetlenia wewnętrznego w placówkach. W 2024 roku zmodernizowaliśmy 

oświetlenie w Łódzkim Centrum Doskonalenia Nauczycieli, w Szkole Podstawowej nr 194. 

Jeśli chodzi o termomodernizację, pozyskaliśmy w 2024 roku dotację i pożyczkę na Szkołę 

Podstawową nr 182. Ta dotacja i pożyczka będzie wypłacona w tym roku, w zeszłym roku 

ponieśliśmy wydatki w kwocie 1 500 000 zł na część tej inwestycji termomodernizacyjnej. 

Kolejna inwestycja to zamontowanie baterii kondensatorów, w 12 placówkach 

edukacyjnych, te instalacje służą do kompensacji mocy biernej przez co nie płacimy 

dodatkowych opłaty za moc bierną.  

Pozostała kwota to są środki przeznaczone na przygotowanie dokumentacji pod kolejne 

dofinansowania i na ten moment mamy złożone 7 wniosków o termomodernizację placówek 

edukacyjnych i to jest Szkoła Podstawowa nr 54 - tutaj już zrobiliśmy oświetlenie na własny 

koszt i wnioskujemy o środki na  termomodernizację, Szkoła Podstawowa nr 30, Szkoła 

Podstawowa nr 3, XLII Liceum Ogólnokształcące i Przedszkole Miejskie nr 235 tam 

złożyliśmy wniosek o dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu, Szkoła Podstawowa nr 

116 i Przedszkole Miejskie nr 66.”  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a ma pan jakieś przecieki informacyjne 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska czy oni to rozpatrzyli już pozytywnie?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „dopiero 

składaliśmy wniosek, jakieś drobne poprawki były i teraz w zeszłym tygodniu, w piątek 

zakończył się nabór, robią ranking, punktację i zobaczymy.” 

Skarbnik Miasta Łodzi p. Krzysztof Mączkowski: „ w ramach dopełnienia tej informacji  

w części inwestycyjnej, w części oświatowej to chcę tylko powiedzieć o trzech zadaniach, 

kluczowych, które realizuje Zarząd Inwestycji Miejskich – str. 692: budowa zespołów 

szkolno - przedszkolnych na terenie miasta, zadanie które będzie realizowane do 2026 r.,  

w zeszłym roku 478 602 zł to było pełne wykonanie budżetu po zmianach. Drugie zadanie 

też inwestycyjne - budowa nowego budynku szkoły wraz z salą gimnastyczną oraz 

rozbudowa i modernizacja istniejącego budynku Szkoły Podstawowej nr 130 przy ul. 

Gościniec 1, zadanie będzie realizowane przede wszystkim do 2026 r., 158 670 zł to 

wykonanie w 2024 r. I jeszcze jedno zadanie na stronie 698 - modernizacja budynku IV 

Liceum Ogólnokształcącego czy ul. Pomorskiej 16 , w ramach programu odbudowy 

zabytków, w 2024 r. kwota 42 927 zł. Zakończy się ta inwestycja w tym roku.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a IV LO? Czy tam prace postępują?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „poza środkami, które dostaliśmy, na 
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ten zabytek, na to liceum, jeszcze dodatkowo dyrektor występować będzie o ośrodki na 

dodatkowe, prace w środku.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a to rządowe środki będą?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „nie, to od 

Marszałka Województwa Łódzkiego.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „ale te prace, które teraz będą 

związane z tym zabytkiem, w zasadzie z renowacją z wejściem zewnętrznym, ale też i 

wewnętrznym, czyli tym frontem czy środkiem budynku, to są to prace zaawansowane, jest 

wybrany wykonawca, trwają już z nim rozmowy i wszystko wskazuje na to, że lada moment 

zacznie się dziać.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „z tego co pamiętam, to tam był 

problem z węzłem ciepłym.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „z instalacją i teraz węzeł cieplny jest 

już zamieniony z gazowego na Veolię, jest tam już sieć miejska i teraz w ramach środków,  

o które dyrektor będzie wnioskował, wierzymy, że uda się całą instalację wymienić, gdyż jej 

podobno nie da się podzielić na części, tylko albo wszystko, albo nic. Był problem z piecem, 

który się wyłączał np. w czasie weekendu, ale teraz już jest temperatura utrzymywana stała, 

więc nie ma tych wyłączeń, ale pozostaje jeszcze ta instalacja od środka, która już domknie 

wszystko i wierzmy, że tam już ta temperatura ulegnie zmianie. No i teraz na pewno będzie 

ściana frontowa, brama i okna będą wymieniane, bo to przez nie jest największy ubytek 

ciepła, bo one są ogromne.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „jest szansa na to, że w tym roku 

zrobimy wszystko?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „to co jest w ramach zabytku to tak, to 

co jest u dyrektora to nie.” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „to, co jest 

zrobione teraz to robi ZIM.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a wymiana rur i instalacji? Czy w tym 

roku będzie ciepło?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „zwiększymy temperaturę chociażby 

przez wymianę okien. Wtedy nie będzie tego przewiewu, bo nie będzie wiatr hulał.” 

 

Wydział Edukacji. 

Zastępca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera przedstawił sprawozdanie 

w zakresie Wydziału Edukacji. 
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Dochody - opis dochodów - wg źródeł i realizatorów str. od nr 130 do 136. 

Zadania własne - wydatki bieżące. Opis wydatków, bieżące własne, wg realizatorów zadań 

str. od nr 363 do nr 423. 

Zadania własne - wydatki majątkowe. Opis wydatków, majątkowe własne, wg realizatorów, 

zadań str. od nr 627 do nr 640. 

Wydatki - zadania zlecone. Opis wydatków, zlecone, wg realizatorów, zadań, str. od nr 765 

do nr 766. 

Wydatki - zadania na podstawie porozumień. Opis wydatków, JST porozumienia wg 

realizatorów, zadań, str. nr 791. 

Informacja w formie papierowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2024 – druk nr 

59/2025 w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z wykonania budżetu 

miasta Łodzi za rok 2024 – druk nr 59/2025 w zakresie merytorycznych zainteresowań 

Komisji. 

 

Ad pkt 9. Zapoznanie się z Informacją o stanie mienia komunalnego za okres od 

01.01.2024 - 31.12.2024 – druk nr 60/2025. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „interesuje mnie wartość majątku 

edukacyjnego. Czy to są tylko te inwestycje poczynione w zeszłym roku?” 

p.o. dyrektora Wydziału Księgowości p. Krzysztof Malecha: „to są nie tylko zeszłego 

roku, to mogą być inwestycje również wieloletnie, które w danym roku, w momencie, kiedy 

są rozliczone, wtedy po rozliczeniu ten majątek wchodzi na stan środków trwałych, czyli 

majątku tego wykorzystywanego. Natomiast wcześniej on też jest wykazywany w tych 

zestawieniach jako środki trwałe budowy, czyli to inwestycje toczące się każdoroczne 
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wydatki zanim jeszcze nastąpi rozliczenie inwestycji znajdują odzwierciedlenie w pozycjach 

środki trwałe w budowie.”  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „widzę, że tu nie ma nigdzie spadku  

w edukacji, wszędzie jest wzrost.” 

p.o. dyrektora Wydziału Księgowości p. Krzysztof Malecha: „wzrost nastąpił o 26,5 

miliona z roku 2024 wartości majątku wykorzystywanego przez placówki oświatowe.” 

 

Ad pkt 10. Sprawy wniesione i wolne wnioski.     

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że kolejne posiedzenie 

odbędzie się w dniu 3 czerwca 2025 r.  

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 


